
Antwoord op vraag 1: 

Ten eerste vind ik het een enorm goed voorstel om de basisbeurs weer in te 
voeren, al is het een schamel bedrag in acht nemend dat de huur voor een 
(kleine) kamer kan oplopen van 400 tot 750/800 euro, voornamelijk in grote 
(studenten)steden. Van 255(of 280?) euro in de maand kan een student dus de 
misschien de helft van je huur betalen, laat staan in je levensonderhoud 
voorzien. De invoering van het leenstelsel had eigenlijk nooit ingevoerd moeten 
worden voor de volgende redenen: 

1) Het vergroot de al bestaande kansenongelijkheid. Op jonge 
leeftijd al tienduizenden euro's schuld maken zonder vangnet is een groot risico, 
waar anderen (met privileges) zelfs soms niks hóeven te lenen omdat ouders 
liever bijschieten of jongeren thuis blijven wonen. Dit laatste interfereert echter 
ook met studiekeuzes en de ontwikkeling van jongeren die in deze fase 
zelfstandig (autonoom) kunnen leren leven en het dragen van 
verantwoordelijkheid voor gemaakte keuzes. Kansengelijkheid betekent dat 
educatie voor iedereen even toegankelijk is. 

2) Het zorgt ervoor dat studenten genoodzaakt zijn om meer prioriteit te 
leggen bij hun bijbaan, en dus moeten inleveren op andere gebieden, zoals 
studie, sociaal leven en/of gezondheid. Een studie is een voltijd activiteit en kan 
erg uitdagend zijn. Het aantal burn-out’s/depressies en andere 
stemmingsstoornissen bij studenten is enorm. Daarbij is je studietijd een 
belangrijke fase in je leven waarbij je meer sociale vaardigheden aanleert en 
connecties legt die je voor de rest van je leven meedraagt; die overigens ook 
bijdragen aan onze welvaart. 

3) De generatie die nu studeert heeft al meerdere achterstanden 
vergeleken met reeds afgestudeerden. Kosten voor basisbehoeften zijn schaars 
en duur (huur- en koophuizen, energieprijzen, en inflatie van voeding en andere 
primaire levensmiddelen) en belangrijke keuzes van starters hangen nu meer af 
van bestedingsruimte (verplicht samenwonen om kosten te delen, zelf moment 
niet kunnen kiezen om kinderen te krijgen). Ikzelf zie een gezonde samenleving 
als één die jongeren een vruchtbare, stimulerende en vooral veilig start biedt, 
waarbij groot gedroomd kan worden en geïnvesteerd kan worden in de juiste 
activiteiten passend bij dat moment (zoals op kamers wonen of beginnen aan 
gezinsuitbreiding). 

Tenslotte wil ik toevoegen dat er altijd risico's verbonden zijn aan een 
lening omdat er rente over betaald kan worden. De lage/verwaarloosbare rente 
is sinds kort ook op losse schroeven komen te staan. Daarmee worden 
ambitieuze starters dus extra gestraft voor het moedige besluit toch te gaan 
studeren ondanks de weggevallen basisbeurs. 

Hierbij pleit ik dus ook voor een meer passende tegemoetkoming voor 
de studenten die nu tussen wal en schip vielen en nu meer dan tienduizend 
euro misgelopen zijn. 

Om alle bovengenoemde redenen sta ik dus helemaal achter het 
wetsvoorstel om de basisbeurs weer in te voeren. Daarbij wil ik ook toevoegen 
dat ik van mening ben dat elk beetje extra geleend geld vermeden zou moeten 
worden vanuit de overheid en er dus ook nagedacht kan worden hoe de rest van 
de kosten zo veel mogelijk vermeden/gedekt kunnen worden. Want de jeugd is 
onze toekomst; onze toekomstige welvaart, gezondheid EN pensioen.


